
 
 

 
ACTE PLE ORDINARI  
DATA 28 DE SETEMBRE DE 2004 
HORA 8 DEL VESPRE 

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lme. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Núria Juncadella Roig 
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell    
- M. Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas 
- Jordi Carcolé García 
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
- F. Xavier García García 
 
 
 
- Juli Boadella Vergés 
     Secretari 

  
  1.-  Aprovació, si escau, dels esborranys de les  
        actes de les sessions de 6, 20 i 27 de juliol 
 
  2.-  Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i        
        acords de la Junta de Govern Local. 
 
  3.- Festes locals anys 2005 
 
  4.- Repartiment dels Fons de Cooperació Local 
 
  5.- Aval Obra Social Benèfica 
 
  6.-  Aprovació comptes generals 
 
  7.- Assumptes sobrevinguts   
 
  8.- Suggeriments i preguntes 
    
   
 

- Francesc Aragon 
 Interventor  
- EXCUSEN L’ABSÈNCIA 
- Sandra Roig Garay 

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament 
Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del 
dia. 
 
 
 1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS DE LES ACTES DE LES  SESSIONS  
                 DE:  6, 12 I 27 DE JULIOL DE 2004. 
 
Tothom manifesta que ha llegit les actes. 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT 
 
 

 



2.- DECRETS DE L’ALCALDIA, I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL. 
  
Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels Decrets de l’Alcaldia dictats des de 
l’última sessió plenària fins avui. 
La Corporació es donà per assabentada 

 
3.- FESTES LOCALS PER A L’ANY 2005. 
 

L’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors indica que les catorze festes locals, dues seran locals i 
per Decret de la Generalitat de Catalunya, s’estableix que les dues festes locals seran fixades per 
Ordre del Conseller de Treball, a proposta dels municipis respectius. L’acord de l’Ajuntament ha 
de ser adoptat pel Ple, tal i com estableix l’article 46 del Reial Decret 2001/83, de 28 de juliol. 
ATÈS l’ordre del Departament de Treball per la qual s’estableix el calendari oficial de festes 
laborals per a l’any 2005. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Assenyalar com a festes locals de Castellar del Vallès, per a l’any 2005: 
 
- el dissabte, dia 19 de març 
-    el dilluns 12 de setembre, festa major 
Defensa la proposta la Sra. Alcaldessa  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 4.- REPARTIMENT DEL FONS DE COOPERACIÓ LOCAL 
 
L’article 39 de la Llei 6/2004, de 16 de juliol, de pressupostos de la Generalitat de Catalunya per al 
2004, estableix els diferents conceptes que integren el Fons de Cooperació Local de Catalunya, 
dels quals 43.044.363,00 euros consignats a l’aplicació pressupostària GO 03 D/463.1100 del 
Departament de Governació i Relacions Institucionals, s’han de distribuir entre els municipis de 
Catalunya. 
L’apartat 5 de l’esmentat article estableix que per a tots els municipis de Catalunya, i per al foment 
de la prestació supramunicipal de serveis, s’estableix una aportació de 3.460.363,00 euros, 
d’acord amb els criteris que estableix el propi article, per criteris de població, nuclis i capitalitat. 
En concret el redactat definitiu de la Llei de pressupostos estableix que  “b) Es distribueixen entre 
els municipis 3.460.363 euros proporcionalment a la quantitat de lliure disposició calculada per a 
cada un d'ells amb els criteris de la lletra a, per a fomentar la prestació supramunicipal de serveis. 
Els ajuntaments, mitjançant un acord del ple, han de distribuir percentualment llur assignació per 
aquest concepte entre les mancomunitats, les comunitats de municipis i els consorcis legalment 
constituïts i, si és el cas, inscrits al Registre d'ens locals de Catalunya, en què participen, i el 
consell comarcal corresponent. L'esmentat acord del ple pot determinar a quines actuacions 
concretes els ens supramunicipals als quals es fa l'assignació han de destinar els recursos que la 
Generalitat els transferirà per aquest concepte. La decisió municipal s'ha de comunicar abans del 
30 d'octubre de 2004 a la Direcció General d'Administració Local, la qual ha de gestionar les 
transferències d'acord amb la distribució que hagin efectuat els ajuntaments. En el cas dels 
municipis que no notifiquin la destinació dels recursos abans de la data indicada, s'entendrà que 
s'ha fet en favor del mateix ens o els mateixos ens als quals es va destinar aquesta dotació en 
l'exercici del 2003.” 
La Resolució del Departament de Governació i Relacions Institucionals, GAP/2132/2004, de 28 de 
juliol, de distribució als municipis de Catalunya de la participació en els ingressos de la 
Generalitat, integrada en el Fons de Cooperació Local de Catalunya, any 2004, publicada al 



DOGC, núm. 4186, de 30/07/2004, ha establert l’aportació municipal en 7.317,74 € en relació a 
aquest concepte. 
Vist que l’Ajuntament forma part del Consorci Localret i durant aquest exercici s’han iniciat 
contactes per a la prestació de serveis i activitats de forma supramunicipal juntament amb aquesta 
entitat i que suposarà un cost per a la Corporació. 
Vist que el Consell Comarcal porta a terme serveis supramunicipals dels que es troben recollits en 
aquesta normativa i pels quals la Corporació cal que aporti el corresponent finançament. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Establir que la distribució municipal de l’aportació per al foment de la prestació de 
serveis supramunicipals serà adscrita en un vuitanta per cent al Consell Comarcal del Vallès 
Occidental i en un 20% al Consorci Localret. 
SEGON.- Comunicar aquest acord al Consell Comarcal del Vallès Occidental i al Consorci 
Localret amb l’aclariment que l’import adscrit ho serà en primer lloc per les aportacions que la 
Corporació ha consensuat efectuar per a la prestació de serveis de forma supramunicipal, ja que 
aquesta és la finalitat de l’esmentat article 39.5 de la Llei de pressupostos de la Generalitat de 
Catalunya. 
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC explica la proposta tot dient  que  l’article 39 de la Llei 6/2004, 
de 16 de juliol, de pressupostos de la Generalitat de Catalunya, estableix els diferents conceptes 
que integren el fons de cooperació local de Catalunya,  i l’apartat  5 del mateix article estableix 
que tots els municipis de Catalunya i pel foment de la prestació de serveis supramunicipals, que 
en el cas de Castellar és una aportació de 7317 €, que s’han de repartir entre les institucions 
supramunicipals  per prestar aquests serveis en el municipi  . 
En torn d’intervencions el Sr. Ignasi Gimenez, pel PSC, menciona que el repartiment de fons  de 
cooperació local, i més que destacar el 80 per cent  al Consell Comarcal, caldria posar de relleu el 
20 per 100 que anirà destinat a aquest consorci Localret, que té per a objectiu la implantació  del 
que és coneix com a societat del coneixement i ens n’alegrem que part d’aquests recursos  que 
provenen de la Generalitat es dediquin cap aquests objectius. 
Finalment la Sra. Alcaldessa  intervé dient que aquest 20 per cent que s’emportarà  el consorci 
Localret, del qual, el municipi de Castellar forma part, servirà per posar en marxa tota una sèrie de 
projectes que seran en definitiva el que conformaran el pla director de la societat del coneixement 
de les noves tecnologies. Destacar que hem estat municipi pilot en el Tram i aquest és un pas 
més per anar endavant pel que fa a la modernització, no només de l’Ajuntament, sinó també, al fet 
de posat a l’abast de tota la ciutadania aquestes noves tecnologies. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 5.- AVAL OBRA SOCIAL BENÈFICA 
 

L’article 49.6 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 39/88, d’acord amb el redactat del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, estableix que les corporacions locals podran, quan així s’estimi 
convenient al seus interessos i amb els efectes de facilitar la prestació de serveis de la seva 
competència, concedir avals a les operacions de crèdit, qualsevol que sigui la seva forma i 
sempre individualment per a cada operació, que concertin entitats que explotin concessions que 
hagin de revertir en la entitat respectiva. 

Per altra banda també s’admet que les corporacions locals podran concedir avals a societats 
mercantils participades per persones o entitats privades, en les que tingui una quota de 
participació en el capital social no inferior al 30 per cent. 
L’Obra Social Benèfica és una entitat que intenta donar solució a problemes de caire social i 
sanitari, inicialment com iniciativa privada a la qual cada vegada més l’Ajuntament ha dedicat més 



esforços; aquestes necessitats a les que intenta respondre són necessitats incloses dins de les 
competències municipals i per altra banda segons els estatuts seria, l’Ajuntament qui en cas 
d’acabament de l’activitat qui hauria de rebre l’activitat.  
L’Obra Social Benèfica, d’acord amb l’Ajuntament de Castellar, va decidir prendre una iniciativa 
inversora per dotar l’entitat de noves instal·lacions amb la intenció de cobrir les noves necessitats 
que sobre el seu àmbit es configuren, la qual caldrà finançar amb crèdit fins que l’entitat municipal 
no faci efectives les seves aportacions. 
L’annex d’inversions per al període 2004-2007 estableix una previsió d’inversió per als exercicis 
2005 a 2007 de 360.000€ mitjançant transferències a l’entitat per portar a terme aquest esforç 
inversor, per la qual cosa no s’avala més del que ja s’ha previst aportar a la inversió i l’aval 
garantitzat no serà superior al que hagués suposat el finançament directe mitjançant crèdit de les 
obres per la mateixa entitat. 
Atès que l’Ajuntament pot afrontar aquest increment de la càrrega financera,  que realment no 
interfereix en el pressupost municipal, malgrat que si augmentarà el deute viu com a indicador 
municipal; i vista la fiscalització prèvia de la Intervenció municipal. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar avalar a l’entitat Obra Social Benèfica, per un import de 360.000€, davant de 
la Caixa de Catalunya, en l’operació crediticia que l’entitat benèfica formalitzarà per fer front a les 
despeses inversores que porta a terme en relació al projecte de Residència i Unitat d’Alzheimer. 
SEGON.- Delegar la signatura del corresponent aval davant l’entitat financera a la Sra. 
Alcaldessa, Montserrat Gatell i Pérez, així com acceptar les obligacions accessòries corresponent 
a l’obligació genèrica i principal d’avalar a l’entitat benèfica. 
Presenta la proposta al Sra. Gemma Perich  explicant que aquest aval és el final d’una de les 
obres més importants d’aquesta entitat, de segur que es sabut per tots que l’Obra Social Benèfica 
té un valor molt important en el que és el servei d’atenció a la gent gran en el nostre municipi, és 
una entitat que fins fa molt poc era una associació i que s’ha convertit darrerament en una 
fundació, bàsicament té una aportació a tres bandes, i que són els propis usuaris que gaudeixen 
d’aquesta residència, d’una part de la concertació per part del Departament  de Benestar Social 
de la Generalitat i finalment per l’Ajuntament de Castellar del Vallès. Des de ja fa temps 
l’Ajuntament té conveniat el que és el suport a una sèrie de serveis, per continuar funcionant, però 
a més a més, des de fa uns anys es ve aportant una sèrie de recursos econòmics per a 
l’ampliació i desenvolupament del que és un centre de serveis en que ocupa tant residència com 
centre de dia, llars tutelades, i s’ha hagut de fer una inversió bastant important. La darrera ha estat 
aquesta ampliació, i que una part és la unitat l’alzehimer i l’altra és una ampliació de places de 
residència, amb unes condicions bastant diferents de les últimes places de residència que s’han 
anat fent fins ara, i que inclouen una dimensions més amplies, uns serveis propis dins de la 
mateixa habitació, marcant uns nivells de qualitat més elevats. Això estava contemplat en el pla 
d’acció 2004-2007, que s’havia panificat aquesta ajuda i aquesta aportació any a any. La dinàmica 
portada a terme donen com a resultat gairebé el final de les obres, i per això ara s’ha arribat a 
l’acord de poder fer la mateixa aportació prevista en el pla d’acció, mitjançant aquest aval, en el 
qual l’Ajuntament anirà fent les aportacions any a any i en tot cas l’Obra Social serà la qui farà 
l’hipoteca i el pagament íntegra d’aquesta obra. Properament es confeccionarà un conveni que 
regularà les relacions entre Ajuntament i l’Obra, així com les aportacions que s’han de fer en 
serveis.              
En torn d’intervencions el Sr. Pepe González pel PSC intervé tot manifestant la conformitat del 
seu grup a l’aval, per cal insistir la dotació d’un marc estable i clar en la relació de l’Ajuntament  
amb l’Obra Social, podria ser un contracte programa que regulés les obligacions i contrapartides 
d’ambdues parts. També caldria contemplar la incorporació  a la responsabilitat de l’oposició, si 
més no per interès de la pròpia Obra Social. 



La Sra. Alcaldessa  intervé tot dient sobre aquest marc de relació esmentat pel grup socialista, 
que ja existeix un conveni  i que es revisarà per tal de fixar d’una manera molt més clara quines 
han de ser les aportacions de l’Ajuntament, per una banda , i per l’altra quines han de ser les 
prestacions de servei de l’Obra Social Benèfica, i amb això, a partir de l’1 de gener de 2005, 
entrarà en vigor aquest nou conveni de relació amb l’Obra Social Benèfica. 
Finalment el Sr. Jordi Permanyer per ERC diu que cal encoratjar i felicitar alhora a la fundació de 
l’Obra Social Benèfica, pel considerable esforç que esta fent amb aquesta important inversió i que 
ho està assumint amb un percentatge molt important,  gairebé el 50 per cent, amb recursos propis 
i això ve lligat també amb la bona gestió que s’està fent. Per una altra banda, destacar que aquest 
aval no representa un increment de la quantitat  que ja estava prevista ha aportar. La  inversió de 
l’Ajuntament tant pel manteniment del dia a dia, com per les inversions de l’Obra, és considerable. 
Arrel de la visita de la Consellera Anna Simó, va destacar que aquest és el model que vol seguir la 
Generalitat juntament i complementant-ho amb l’assistència domiciliària i per tant, s’estan 
engegant converses per arribar a un conveni amb la Generalitat per tal que l’aportació de la 
Generalitat sigui molt més considerable i no gravi tant aquestes inversions als recursos propis de 
l’Obra Social Benèfica ni al propi Ajuntament. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
  
 6.- APROVACIÓ COMPTES GENERALS 
 
ATÈS que en data 12 de juliol de 2004, la Comissió Especial de comptes va acordar per majoria 
informar favorablement el Compte General d’aquest Ajuntament, corresponent a l’exercici de 
2003, formada pels documents establerts a l’article 209 de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals, 39/88, de 28 de desembre, del text refós aprovat per RDL 2/2004. 
ATÈS que exposat al públic en forma i terminis establerts a l’article 212.4 del text refós aprovat 
per RDL 2/2004, de la Llei 39/88, de 28 de desembre, i havent-se publicat l’Edicte al Butlletí Oficial 
de la Província núm.174, de 21 de juliol de 2004, sense que durant el termini d’exposició al públic 
s’hagi produït cap reclamació. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar els Comptes Generals de l’exercici 2003, redactats de conformitat i tal com 
estableix l’article 212.4 del text refós aprovat per RDL 2/2004, de la Llei 39/88, de 28 de 
desembre, així com dels comptes de recaptació municipals, que s’annexen. 
SEGON.- Trametre a la Sindicatura de Comptes l’expedient del Compte General, de conformitat 
amb el que prescriu l’article 212.5 de la normativa d’Hisenda bàsica local abans esmentada, en el 
termini adient, per tal que realitzi la fiscalització externa de la Corporació. 
Presenta la proposta el Sr. Jordi Permenyer, ERC,  i diu que el que avui es fa és aprovar 
formalment els comptes generals de l’any 2003, atès que el 12  de juliol proppassat, la comissió 
especial de comptes va aprovar per majoria informar favorablement el compte general d’aquest 
Ajuntament corresponent a l’exercici del 2003. ATÈS que aquesta liquidació ha estat exposada al 
públic en la forma i terminis establerts, i atès que no hi ha hagut cap reclamació es presenta per a 
la seva aprovació. 
En torn d’intervencions per PSC la Sra. Rosa Massot intervé tot dient que és un tràmit tècnic i el 
vot del grup que representa serà favorable perquè la feina està ben feta: 
Per ICV-EPM, el Sr. Xavier Garcia  intervé per dir que el seu vot serà l’abstenció, ja que les 
comptes generals és la part més important de la gestió d’un exercici, perquè és en la rendició de 
comptes on el ciutadà podria veure, si hi hagués un esforç per part de l’equip de govern de cada 
municipi, si realment s’han complert els objectius que es van pressupostar.       



Continua dient que el pressupost té una vessant econòmico financera que és la que apareix en la 
compte general,  i cal que siguem més agosarats i treballar en aquest tema d’explicar la liquidació 
del pressupost a  la ciutadania.  
La Sra. Rosa Massot per PSC intervé per dir que s’han de diferenciar dos aspectes: la rendició és 
fa de dues maneres diferents, una és la política i que es fa amb la liquidació de pressupost, és a 
on els polítics podem dir i podem manifestar, i la població de Castellar la que se n’ha d’enterar de 
com s’han gastat els diners, que s’ha canviat al municipi, que s’ha gastat i que no s’ha gastat. 
Després hi ha una altra rendició de comptes que és el compte general, que és la part tècnica dels 
pressupostos. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   QUINZE           (15) dels regidors de CiU, ERC i PSC  
             Vots en contra  :   CAP                  (  0)     
                        Abstencions     :   UNA                  (  1) del regidor  D’ICV-EPM  
   
 

7.- ASSUPTES SOBREVINGUTS 
 

No n’hi ha  
 
 
8.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 

La Sra. Antònia Pérez pel PSC  fa recordatori de les tres preguntes que hi ha pendents. 
La Sra. Alcaldessa  diu que es respondran en el seu moment. 
A continuació respon a la pregunta feta per la regidora del PP, en nom seu i del grup d’IC, sobre la 
raó per la qual no havien estan convidats a la reunió amb la plataforma ciutadana. Manifesta que 
no hi va haver-hi  cap intenció de bandejar-los, sinó que després d’una reunió celebrada abans, es 
va acordar l’assistència de representants de l’Ajuntament, i de manera circumstancial els grups 
presents a la reunió designaven els seus representants i el grup  socialista que eren entre els 
assistents a la reunió va designar-ne a dos. 
     
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent  tres quarts de nou del vespre,  s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el Secretari, 
amb el vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 


